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Juha Suoniemi och Reija Friman samt 27 andra ledamöter lämnade in följande fullmäktigemotion i 
enlighet med fullmäktiges arbetsordning: 

”Vanda stad har förbundit sig till att främja resurssmarthet och ansvarstagande, vilket starkt understöds 
av ökad sortering och att barn lär sig att sortera. För närvarande används dock sorteringsbehållare 
endast i en del av skolorna i Vanda, och anskaffningen av behållare beror till stor del på vad rektorn i 
respektive skola beslutar. Även om Vantti har erbjudit möjlighet att skaffa sorteringskärl separat på 
begäran, har en omfattande anskaffning förhindrats av kostnadsskäl. 
 
Vi anser att det inte är nödvändigt att skaffa sorteringskärl till varje klassrum, utan de kan placeras i 
centrala utrymmen i skolorna, som entréhallar, korridorer och matsalar. Denna lösning skulle vara 
kostnadseffektiv och göra sorteringen synlig och lättillgänglig för alla elever och personalen. 

För att det ska kännas självklart för eleverna att sortera är det viktigt att lärare och annan personal 
förbinder sig att lära eleverna principerna och metoderna för sortering. Dessutom ska man säkerställa 
att personalen får det stöd och de anvisningar som behövs för att genomföra detta. 
 
Avfallshanteringssystemet i Vandas skolor, som byggnadernas soprum, är redan utrustade för insamling 
av sorterat avfall och Vantti kan ta hand om den fortsatta avfallshanteringen. Detta ökar visserligen 
kostnaderna något, men ansvarsfull fostran och främjande av miljövänliga metoder är nyttiga 
investeringar på lång sikt.

Avsaknaden av sorteringsbehållare i skolorna gör att det är svårt för eleverna att ta till sig betydelsen av 
sortering och rätt tillvägagångssätt. 
Därför föreslår vi som undertecknat motionen att Vanda stad vidtar åtgärder för att sorteringsbehållare 
ska fås till gemensamma utrymmen i alla skolor.  

Denna åtgärd skulle stödja Vanda stads engagemang i hållbar utveckling och miljöskydd och bidra till att 
skapa ansvarsfulla medborgare av kommande generationer, för vilka sortering och återvinning är en 
naturlig del av vardagen.”

Stadsfullmäktige 16.9.2024 § 12 

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning. 

_______________



Verksamhetsområdet för fostran och lärande samt serviceenheten för upphandlingar konstaterar 
följande som sitt svar:
 
En förbättring av avfallssorteringens förhållanden stöder ett miljövänligt och resurssmart Vanda.  
I Vanda fastställs sorteringen och återvinningen av avfall främst av hur avfallsutrymmena inomhus och 
utomhus räcker till, samt av sanitetsserviceavtalen. Förhållandena för avfallssortering vid en del skolor 
och läroanstalter har blivit efter sin tid och bör utvecklas. För en del, särskilt i fråga om nyare objekt, är 
situationen bättre. Det har också konstaterats att avfallssorteringen kan förbättras t.ex. i paus- och 
fikarum inom ramen för nuvarande avtal och avfallsutrymmen.  
 
Sanitetsserviceavtalen begränsar placeringen av fraktioner som ska sorteras och tömningen av dem. 
Enligt dem hör det till lokalvårdarens uppgifter att tömma alla lokaler på blandavfall. Pausrum eller 
motsvarande utrymmen och elevernas fikarum ska tömmas på förpackningsplast-, kartong-, bio-, metall- 
och glasavfall. Personalen inom verksamhetsområdet för fostran och lärande bär helhetsansvaret för 
papper och bl.a. farligt avfall. I vissa enheter har personal samt elever och studerande kunnat organisera 
en mer omfattande sortering av avfall bl.a. genom delaktighetsverksamhet.  
 
Vid verksamhetsområdet för fostran och lärande har man precis avslutat ett projekt där man undersökte 
uppkomsten av avfall i klassrum samt i korridorer och utvecklingen av avfallshanteringen överlag. 
Utifrån projektets resultat utarbetas en utvecklingsplan med vars hjälp man vill utveckla 
sanitetsserviceavtalen och annan praxis inom avfallshanteringen. Syftet är att utöka avfallssorteringen 
och göra den smidigare. Dessa förändringar kommer att ha priskonsekvenser i fråga om städarbete, 
avfallshantering och upphandling av avfallsbehållare. Inom verksamhetsområdet för 
fostran och lärande anser man att hela avfallshanteringskedjan måste fås i skick.  
 
Innan åtgärderna i utvecklingsplanen genomförs har skolor och läroanstalter möjligheter att utveckla 
återvinningen och att sortera avfallet på rätt sätt, till exempel tillsammans med elev- och 
studerandekårer genom olika kampanjer och som en del av undervisningen.  
 

Stadsstyrelsen 13.1.2025 § 24

Förslag av biträdande stadsdirektören för verksamhetsområdet för fostran och lärande:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge Juha Suoniemi och Reija Friman samt de 27 andra ledamöterna stadsstyrelsen svar i 

enlighet med verksamhetsområdets förslag, och
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom. 

Beslut:
Stadsstyrelsen beslutade att återremittera ärendet för beredning.

_____

Verksamhetsområdet för fostran och lärande samt serviceenheten för upphandlingar konstaterar 
följande som sitt svar:
 
I Vanda stads färdplan för resurssmarthet har man satt som mål att få ordning på sorteringen och 
återvinningen av avfall vid enheterna. Äendet har inte framskridit som önskat och försvåras av att hela 
avfallstransportprocessen egentligen inte har någon ägare. Stadsmiljön ingår avtal om insamling och 



transport av fastighetsavfall. Den upphandlande enheten inom koncernförvaltningen svarar för avtalen 
mellan Vantti och andra tjänsteproducenter i anslutning till renhållningen av fastigheterna. 
Verksamhetsområdet för fostran och läranderande representerar fastighetens användare och handleder 
eleverna och studerandena vid sorteringen.

En förbättring av avfallssorteringens förhållanden stöder ett miljömässigt ansvarsfullt och resurssmart 
Vanda.  
I Vanda fastställs sorteringen och återvinningen av avfall främst av hur avfallsutrymmena inomhus och 
utomhus räcker till, samt av sanitetsserviceavtalen. Förhållandena för avfallssortering vid en del skolor 
och läroanstalter har blivit efter sin tid och bör utvecklas. För en del, särskilt i fråga om nyare objekt, är 
situationen bättre. Det har också konstaterats att avfallssorteringen kan förbättras t.ex. i paus- och 
fikarum inom ramen för nuvarande avtal och avfallsutrymmen.  
 
Sanitetsserviceavtalen begränsar placeringen av fraktioner som ska sorteras och tömningen av dem. 
Enligt dem hör det till lokalvårdarens uppgifter att tömma alla lokaler på blandavfall. Pausrum eller 
motsvarande utrymmen och elevernas fikarum ska tömmas på förpackningsplast-, kartong-, bio-, metall- 
och glasavfall. Personalen inom verksamhetsområdet för fostran och lärande bär helhetsansvaret för 
papper och bl.a. farligt avfall. I vissa enheter har personal samt elever och studerande kunnat organisera 
en mer omfattande sortering av avfall bl.a. genom delaktighetsverksamhet.  
 
Vid verksamhetsområdet för fostran och lärande har man precis avslutat ett projekt där man undersökte 
uppkomsten av avfall i klassrum samt i korridorer och utvecklingen av avfallshanteringen överlag. 
Utifrån projektets resultat utarbetas en utvecklingsplan med vars hjälp man vill utveckla 
sanitetsserviceavtalen och annan praxis inom avfallshanteringen. Syftet är att utöka avfallssorteringen 
och göra den smidigare. Dessa förändringar kommer att ha priskonsekvenser i fråga om städarbete, 
avfallshantering och upphandling av avfallsbehållare. Inom verksamhetsområdet för 
fostran och lärande anser man att hela avfallshanteringskedjan måste fås i skick.  

Verksamhetsområdet för fostran och lärande har konstaterat att det krävs tväradministrativt arbete för 
att hela processen ska kunna sättas i skick. Ärendet förs till stadens ledningsgrupp för behandling i syfte 
att avtala om gemensamt arbete. Vi står inför riktlinjer, anskaffning av insamlingskärl, uppdatering av 
avtal osv. 

Innan åtgärderna i utvecklingsplanen genomförs har skolor och läroanstalter möjligheter att utveckla 
återvinningen och att sortera avfallet på rätt sätt, till exempel tillsammans med elev- och 
studerandekårer genom olika kampanjer och som en del av undervisningen.  
 

Stadsstyrelsen 27.1.2025 § 13

Förslag av biträdande stadsdirektören för verksamhetsområdet för fostran och lärande:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge Juha Suoniemi och Reija Friman samt de 27 andra ledamöterna stadsstyrelsen svar i 

enlighet med verksamhetsområdets förslag, och
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom. 

Beslut:
Förslaget godkändes.



_____

Stadsfullmäktige 24.2.2025 § 10

Stadsstyrelsens förslag:
Stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.

Bilagor:
– Juha Suoniemis och Reija Frimans samt 27 andra ledamöters undertecknade motion om 
anskaffning av sorteringsbehållare till skolorna i Vanda

Anvisningar för sökande av ändring: 2.1 Besvärsförbud

Närmare information: Noora Ilola, miljökonsult, tfn +358 50 3035873, 
(fornamn.efternamn[at]vantaa.fi)


